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خبر

اندرحکایت این روزهای استقلال و فکری؛

مگر چه کاشته ایم؟

به  دوباره  استقلال  هوادار 
به  نرسیده،  پنجم  هفته  ی 
نتایج تیم اعتراض دارد و از 
اشتباهات بازیکنان در زمین 
نیمکت  روی  مربیان  یا 

می گوید.
آسمان  به  فریادها  دوباره 
بازیکن  »فلان  که  است 
کیفیت لازم را ندارد« و »بهمان تصمیم کادرفنی اشتباه بود«...

البته که این انتظارات در ذات هواداری است و توقعی غیر 
از این از هوادار نمی رود. اما اگر کمی واقع بین باشیم، 
باید ببینیم استقلال امسال چه کاشته که توقع برداشت 
محصول پر و پیمان داشته باشد؟ قصدم به هیچ عنوان 
توجیه عملکرد فنی استقلال نیست. اما تیمی که حتی یک 
هافبک وسط نخریده، چطور می تواند جریان یک مسابقه را 

در اختیار بگیرد؟
استقلالی که مانند تیم های محلی در رویای تمرین کردن 
در یک زمین چمن استاندارد است و هر روز خانه به دوش 
این سو و آن سوی شهر می چرخد، چطور باید به وحدت 
تاکتیکی برسد؟ تیمی که برای تامین توپ تمرینی مشکل 
به جریان  نفع خودش  به  را  توپ  زمین،  در  دارد، چطور 

درآورد؟! 

استقلال در لیگ قهرمانان آسیا را به یاد بیاورید!

تا وقتی علی کریمی به اردوی تیم اضافه نشده بود، تیم 
همین طور سردرگم بازی می کرد. تا وقتی یک فرمانده 
در میدان نباشد، هیچ فرقی میان فکری و نامجومطلق و 

مظلومی و منصوریان و مجیدی و... نیست.

نگاهی به لیست مصدومان بیندازید!

استقلال امسال فقط نوروزی و ستوده را از دست نداده، 
بلکه یک درمانگاه مجهز و پر امکانات پشت سر این دو 
پزشک را از دست داده است. پر کردن لیست با سیاهی 
لشکرها کاری ندارد. اما وقتی همان وریای نصفه و نیمه و 
مسعود ریگی را هم از دست می دهی، دیگر کسی نیست 
جای شان را پر کند. نگویید که این چیزها را نمی دانید! 

استقلال سال هاست اسیر سومدیریت است. 
وقتی وزیر نه زمین داده، نه بذر و نه تجهیزات برای کاشتن، 
توقع دارید استقلال امروز چه درو کند؟ قرار نیست این 
قدر فراموشکار باشیم که یادمان نیاید این تیم حاصل سه 
ماه جنگ مدیران بی لیاقت بر سر جنازه ی استقلال بود و 
حالا هم فقط جایی قایم شده اند تا دوباره برای میراث این 

باشگاه به  جان هم بیفتند!

حرف اول

گروهی از فعالان و دوستداران محیط زیست با راه اندازی 
محیط بانان  روزملی  ثبت  خواستار  مجازی  کارزاری 

درتقویم رسمی کشور شده اند.
به گزارش »دنیای هوادار«، در متن این کارزار که بیش از 
۴هزار ۲۴۳نفر آن را امضاء کرده اند آمده است: »مأمورین 
یگان حفاظت محیط زیست ایران )محیط بانان( در خط 
ارزشمند  از عرصه های طبیعی و منابع  مقدم حفاظت 
خدادادی هستند اما هیچ یک از روزهای سال به صورت 
رسمی به نام این زحمتکشان خدوم در تقویم ملی کشور 
ثبت نشده است. یکی از مطالبات اصلی ما محیط بانان 
جهت ارج نهادن به مقام محیطبان و احترام به شهدای 
محیطبانی است که تاکنون جان خود را در این راه از 
دست داده اند و حتی عده ای در این راه جانباز شده اند.« 
بر همین اساس امضاءکنندگان این نامه از رئیس جمهور 
خواسته اند یک روز را به نام محیط بان در تقویم رسمی 
کشور ثبت کنند و پیشنهاد داده اند که این روز می تواند 

روز تولد اما هشتم شیعیان به عنوان ضامن آهو روز 
محیط بان نامیده شود.

پیشتر هم تلاش هایی برای ثبت روز محیط بان در تقویم 
نرسید. سازمان  به سرانجام  بود که  رسمی کشور شده 
محیط زیست چندی پیش در نامه ای به وزارت ارشاد 
خواستار نامگذاری یک روز به نام محیط بان شده بود که 

به این نامه پاسخی داده نشده است.
از عرصه های  ازای هر ۱۲هزار هکتار  به  در حال حاضر 
طبیعی در ایران یک محیط بان در حال انجام وظیفه است 
در حالی که بر اساس استانداردهای جهانی باید در هر 
هزار هکتار یک محیط بان وجود داشته باشد. همچنین 
نبود قوانین حمایت کننده از محیط بان ها باعث شده کار 

محیط بانی در ایران به شدت سخت و دشوار باشد.
حالا فعالان محیط زیست امیدوارند با حمایت مردمی 
از این کارزار و تعداد زیاد امضاهای این کمپین بتوانند 
مسئولان را قانع کنند که روزی را به نام محیط بان در 

تقویم رسمی کشور جای دهند تا از قسمت کوچکی از 
زحمات این پاسداران محیط زیست قدردانی شود.

این کارزار همچنان در آدرس 
)https://www.karzar.net/forester-day( در حال 

جمع آوری امضاء است.

خبر اول

در قالب کارزار مجازی صورت می گیرد؛

تلاش برای ثبت روز محیط بان در تقویم رسمی کشور

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 

شهید علی شوکتی  را گرامی می دارد

رئیس مرکز مدیریت شبکه وزارت بهداشت، به تشریح 
روند غربالگری و قرنطینه بیماران کرونایی در طرح شهید 

سلیمانی پرداخت.

جعفر صادق تبریزی به اجرای طرح شهید سلیمانی برای 
غربالگری و قرنطینه بیماران کرونایی در محله ها و مناطق 
محروم کشور اشاره کرد و گفت: هدف ما از اجرای این 
طرح، شناسایی زودهنگام بیماران و پیگیری وضعیت 
افرادی است که در تماس نزدیک با بیمار بوده اند. وی، 
جداسازی بیماران و قرنطینه خانگی و غیرخانگی را مورد 
تاکید قرار داد و افزود: درمان های سرپایی و مراقبت از 
بیماران کرونایی در ادامه بسیج ملی طرح شهید سلیمانی 
دنبال می شود. صادق تبریزی با عنوان این مطلب که 
تلاش می کنیم با اجرای این طرح، زنجیره انتقال ویروس 
ما  اقدامات  اجرای  از  بیماری  انتقال  سرعت  و  قطع 
کندتر شود، ادامه داد: هدف اصلی از اجرای طرح شهید 
سلیمانی، کنترل بیماری است. رئیس مرکز مدیریت 

شبکه وزارت بهداشت، هدف دوم طرح شهید سلیمانی را 
کاهش میزان بستری بیماران کرونایی در بیمارستان ها 
و هدف سوم را کاهش آمار مرگ های کرونایی اعلام کرد 
و گفت: هدف چهارم طرح شهید سلیمانی، به حمایت 
از گروه های آسیب پذیر و در معرض خطر اختصاص دارد. 
صادق تبریزی ادامه داد: در گام چهارم طرح که به صورت 
رسمی از ابتدای آذر شروع شده است، یک ویژگی دیگر 
به سه گام قبلی اضافه شده و آن محله محور و خانواده 
محور کردن این طرح است. وی تأکید کرد: این اقدام به 
قطع زنجیره انتقال ویروس کرونا کمک شایانی خواهد 
کرد. رئیس مرکز مدیریت شبکه وزارت بهداشت، افزود: 
این طرح در تمامی استان های کشور کلیدخورده و به 

زودی نتایج درخشان آن را اطلاع رسانی خواهیم کرد.

نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی 
از پیگیری این کمیسیون برای تشکیل جلسه شورای 
حقوق و دستمزد در راستای افزایش مجدد حقوق کارگران 

در سال جاری خبرداد.
ولی اسماعیلی- نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس 
شورای اسلامی، ضمن انتقاد از فاصله قابل توجه حقوق 
و دستمزد کارگران با نرخ تورم، اظهار کرد: درخواست ما 
همواره در کمیسیون اجتماعی مجلس این بوده است 
که حقوق کارگران  باید براساس نرخ تورم افزایش یابد، 
اما هیچ گاه در دولت های مختلف این امر محقق نشده 
است. وی تصریح کرد: با توجه به متغیر بودن نرخ تورم 
طی سال جاری، لازم است تجدیدنظر جدی در میزان 
دریافتی و حقوق و دستمزد کارگران صورت گیرد، بنابراین 
طبق ماده41 قانون کار، رسیدگی به میزان افزایش حقوق 
کارگران باید در شورای عالی حقوق و دستمزد تعیین 
ادامه  اجتماعی مجلس  نایب رئیس کمیسیون  شود. 
داد: بنده پیشنهاد برگزاری جلسات شورای عالی حقوق و 
دستمزد را به صورت هر شش ماه یک بار برای تعیین 
میزان افزایش حقوق و دستمزد کارگران مطرح کرده ام، 
زیرا  امروز در وضعیتی قرار داریم که شاهد تورم بیش 
از 60درصد هستیم، حتی می توان گفت که این تورم 
شناور و روزانه متغیر است. اسماعیلی با بیان اینکه امروز 
قیمت کالاهای اساسی روز به روز و یا حتی لحظه به 

لحظه افزایش می یابد، اظهار کرد: در این شرایط سفره 
کارگران هر روز کوچک و کوچک تر می شود. وی اضافه 
کرد: از طرف دیگر حقوق کارگران فقط به میزان حدود 30 
تا 35درصد در ابتدای سال و فقط یک بار افزایش یافته 
است، اما نرخ تورم و قیمت کالاهای اساسی روز به روز 
افزایش یافته است، این یعنی اینکه قدرت خرید کارگران 
جلسات  است  ضروری  بنابراین  است،  یافته  کاهش 
شورای عالی حقوق و دستمزد حداقل هر شش ماه یک 
بار برای تعیین میزان افزایش حقوق و دستمزد کارگران 
تشکیل شود تا حقوق شان مطابق با نرخ تورم، افزایش 
یابد. نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس افزود: در 
جلسه ای که چندی پیش با آقای سالاری رئیس سازمان 
تأمین اجتماعی و آقای شریعتمداری وزیر تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی درباره وضعیت حقوق کارگران داشتیم، 
اعلام کردیم وضع موجود حقوق کارگران کمرشکن است 
که در این جلسه آنها از ما خواستار راهکارهایی برای حل 
این مشکل شدند. اسماعیلی تصریح کرد: در این جلسه  
بنده نیز پیشنهاد کردم میزان دریافتی و حقوق و دستمزد 
کارگران هر شش ماه یک بار مورد بررسی و ارزیابی قرار 
گیرد و در صورت لزوم و پس از بررسی میزان نرخ تورم، 
شورای عالی حقوق و دستمزد نسبت به تعیین و افزایش 
حقوق کارگران برای شش ماهه دوم سال تصمیم گیری 
کند که آقای شریعتمداری اعلام کرد که منابع مالی 

لازم برای افزایش دو بار در سال حقوق کارگران، تأمین 
نشده است. وی تأکید کرد: درخواست ما همواره افزایش 
حقوق کارگران به میزان و طبق نرخ تورم و مطابق با 
قانون و ماده41 قانون کار است، اما هنوز دولت به این 
درخواست قانونی و اجرای قانون عمل نکرده است و از 
طرف دیگر منابعی نیز برای افزایش دو بار حقوق کارگران 
اجتماعی،  رفاه  و  کار  تعاون،  وزارت  از سوی  در سال 
آن طور که آقای شریعتمداری گفته، تأمین نشده است؛ 
البته پیشنهاد ما این است که افزایش حقوق کارگران در 
سال های آتی، طی دو مرحله صورت گیرد. نایب رئیس 
قرار است در  داد:  ادامه  اجتماعی مجلس  کمیسیون 
جلسات کمیسیون اجتماعی مجلس، موضوع برگزاری 
جلسه شورای عالی حقوق و دستمزد برای بررسی میزان 
افزایش حقوق و دستمزد کارگران در نیمه دوم سال جاری 
ارزیابی شود، ما نیز معتقدیم باید چنین جلسه ای برای 
بررسی مجدد افزایش حقوق و دستمزد کارگران در نیمه 
دوم سال تشکیل شود. اسماعیلی در پایان خاطرنشان 
کرد: تشکل های کارگری نیز در نامه هایی به کمیسیون 
اجتماعی مجلس شورای اسلامی خواستار تشکیل جلسه 
شورای عالی حقوق و دستمزد برای افزایش حقوق کارگران 
در نیمه دوم سال و مطابق با نرخ تورم شده اند که این 
درخواست در کمیسیون اجتماعی مجلس و در مکاتباتی 
با وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی پیگیری خواهد شد.

شناسایی و قرنطینه بیماران کرونایی در طرح محله محور

پیگیری کمیسیون اجتماعی مجلس برای افزایش مجدد حقوق کارگران

بهداشت

تامین اجتماعی

محمد حیرانی

 نویسنده و روزنامه نگار
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جامعه

۳۴ مجوز سرمایه گذاری خارجی
 در مازندران صادر شد

مدیرکل امور اقتصادی و دارایی مازندران گفت که تا کنون 
۳۴مجوز سرمایه گذاری خارجی به ارزش ۶۴۰.۷میلیون دلار در 

استان صادر شده است.
سرمایه  هم اکنون ۲۶مجوز  افزود:  هاشمی  اسماعیل  سید 
گذاری خارجی صادرشده به ارزش ۲۵۶.۷میلیون دلار در استان 
فعال است و تولیدات آنها به بازار مصرف عرضه شده است. 
وی از تهیه اطلس سرمایه گذاری مازندران جهت جذب سرمایه 

گذار خارجی با ۲۱لایه اطلاعاتی خبر داد.
مدیرکل امور اقتصادی و دارایی مازندران همچنین از کاهش 
صادرات و واردات مازندران در هفت ماهه سال جاری خبر داد 
و گفت: میزان صادرات استان در این مدت به لحاظ وزنی 
۳۹درصد و به لحاظ ارزشی ۱۹درصد کاهش داشت و رشد 
منفی واردات هم به لحاظ حجمی ۲۸درصد و به لحاظ ارزشی 
۳۱درصد بود. وی با این وصف از افزایش ۴۰درصد حصول 
درآمدهای عمومی استان در سال جاری نسبت به سال قبل 
خبر داد و میزان تحقق آن را تا پایان آبان ماه یک هزار و ۷۵۴ 

میلیارد تومان اعلام کرد.
هاشمی گفت که تحقق درآمد مالیاتی مازندران هم امسال 
رشد  که  بود  تومان  ۵۶۹میلیارد  و  یکهزار  حدود  تاکنون 
۴۳درصدی داشته است. وی با تأکید بر اینکه توزیع درآمد 
استان در مناطق مختلف عادلانه است، توضیح داد: در سال 
جاری تاکنون از محل مالیات بر ارزش افزوده به شهرداری ها 
میلیون  یکصد  و  ۹میلیارد  مبلغ  تنکابن  دهیاری های  و 
تومان، عباس آباد سه میلیارد تومان و رامسر چهارمیلیارد و 

۴۰۰میلیون تومان پرداخت شده است.
مدیرکل امور اقتصادی و دارایی مازندران سهم بخش صنعت 
در مازندران را نسبت به میانگین کشوری ضعیف توصیف 
کرد و گفت: مازندران در حوزه کشاورزی با سهم ۲۱درصد در 
مقابل میانگین ۹.۲درصدی کشور قدرتمندتر از سایر استان ها 
است اما در بخش صنعت و معدن با سهم ۲۲درصد در مقابل 

میانگین کشوری ۴۵.۹درصد بسیار ضعیف است.

روزشماری اصناف گیلان برای 
بازگشایی واحدهای صنفی 

رئیس سازمان نظارت و بازرسی صمت گیلان گفت: اصناف برای 
گذر شهرهایشان از وضعیت بد کرونایی روزشماری می کنند تا 

دوباره به کسب و کار بپردارند.
از  رشت  کرونایی  وضعیت  خروج  در خصوص  نقدی  مهدی 
وضعیت قرمز و احتمال بازگشایی برخی دیگر از اصناف گفت: 
هنوز نارنجی شدن شهر رشت به ما اعلام رسمی نشده است و در 
صورت اعلام طبق تصمیمات ستاد کرونای کشور و تشخیص این 
ستاد در استان، بازگشایی اصناف گروه جدید به زودی اطلاع رسانی 
می شود. وی افزود: اصناف شهرستان رشت همکاری بسیار خوبی 
برای مقابله با کرونا ویروس دارند و امیدواریم با حمایت همه 
جانبه دولت از این قشر به گونه ای عمل شود که کمی از فشار 
اقتصادی بازاریان کاسته شود. نقدی ادامه داد: نگرفتن پول آب و 
برق و کمک های تامین اجتماعی می تواند در این برهه اقتصادی 
بسیار کمک کننده باشد و از مسئولین ذیربط انتظار می رود برای 
تحقق این امر گامهای موثری بردارند. وی با اشاره به اینکه اصناف 
برای بازگشایی واحدهایشان روز شماری می کنند، خاطرنشان کرد: 
از زمان شیوع کرونا ویروس، اصناف بازار شب عید را از دست 
دادند، امیدواریم مردم با رعایت پروتکل های بهداشتی کمک کنند 
تا شهرها از رنگ قرمز و نارنجی رها شوند تا عید امسال اصناف 
بتوانند با فروش شب عید تا حدودی خسارات اقتصادی شان را 
جبران کنند. رئیس سازمان نظارت و بازرسی صمت گیلان گفت: 
اگرچه در زمان محدودیت کرونایی برخی از اصناف به دلیل 
تخلفاتی که انجام دادند، تذکر گرفتند و برخی از واحدها هم پلمب 
شدند که تعدادشان زیاد نبود، اما در مجموع از همکاری اصناف 

رضایتمندی داریم.

استان  ها

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »سیاوش حسینی«
 - خبرنگار و فعال رسانه ای فقید - را گرامی می دارد

»البرز« چه خبر؟

مدیرکل دادگستری استان البرز از راه اندازی قرارگاه ویژه 
رسیدگی به جرائم در این استان خبر داد.

به گزارش »دنیای هوادار«، حسین فاضلی هریکندی 
در حاشیه آغاز به کار قرارگاه مبارزه با جرائم خاص 
و بازدید از نمایشگاه کشفیات پلیس استان البرز در 
جمع خبرنگاران اظهار کرد: در اجرای منویات ریاست 
قوه قضائیه و اجرای برنامه تحولی در قوه قضائیه و 
دادگستری البرز با انجام هماهنگی با نیروی انتظامی 

تصمیم به راه اندازی قرارگاه مبارزه با جرائم دادگستری 
تأسیس شد. وی در خصوص هدف این قرارگاه بیان 
کرد: امروز قرارگاهی به نام پیشگیری و مقابله با جرائم 
استان البرز تشکیل شد و هدف این قرارگاه در خصوص 
هماهنگی با اقدامات و مقابله با جرائم خاصی از جمله 
سرقت مسلحانه، تجاوز به عنف، جرائم علیه امنیت 
و آرامش عمومی، تعرض به نوامیس مردم، تهدید و 
قدرت نمایی با چاقو است. مدیرکل دادگستری استان 
البرز تصریح کرد: قطعاً از امروز با توجه به تأکیداتی که 
شده با تشکیل شعب تخصصی در مجموعه قضائی 
استان به صورت تخصصی به جرائم پرداخته می شود. 
دستگاه  و  پلیس  قدرتمند  دستان  داد:  ادامه  وی 
قضائی برای سارقین، زورگیران و کسانی که با تهدید و 
قدرت نمایی به آسایش مردم خدشه وارد کنند، حداکثر 

مجازات قانونی را در نظر می گیرد.

ارفاق شامل زندانیان جرائم خشن نمی شود

از  بعد  که  زندانیانی  خصوص  در  فاضلی هریکندی 

ارتکاب جرم به زندان می افتند و پس از آن طی مدت 
کوتاهی آزاد می شوند، خاطرنشان کرد: بحث ارفاقی 
خطر  به  را  مردم  مالی  امنیت  که  کسانی  مورد  در 
کیف قاپ ها  و  مسلح  سارقین  جمله  از  می اندازند 
نهایی  حکم  تا  می مانند  زندان  در  و  ندارد  مصداق 
گفت:  البرز  استان  دادگستری  مدیرکل  شود.  اجرا 
این قرارگاه دبیرخانه ای است که پرونده های مرتبط 
با امنیت مردم و مسائلی که برای مردم تبدیل به 
و  می کند  بررسی  ویژه  صورت  به  را  شدند  دغدغه 
مسائل مربوط به این جرائم به صورت خاص رصد 
می شود و حکم مجازات قاطع و با رعایت الزامات 
قانونی صادر و بر اجرای احکام نیز نظارت می شود. 
وی در پایان تأکید کرد: این قرارگاه موارد دیگری را 
هم از جمله پیشگیری از جرائم را پوشش می دهد و 
در زمان تحمل مجازات اصلاح و بازاجتماعی کردن 
مجموعه  کمک  با  زندان  مددکاران  توسط  مجرم 
قضائی استان انجام می شود و تا مجرم بعد از آزادی 

وارد چرخه جرم نشود.

»مدیرکل دادگستری البرز« خبر داد:

راه اندازی قرارگاه ویژه رسیدگی به جرائم در البرز

فرماندار کرج گفت: خبرهای خوبی برای تولید واکسن 
به گوش می رسد و امید می رود تا بهار سال آینده در 

کشورعزیزمان واکسیناسیون فراگیر صورت گیرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، غفور قاسم پور در جلسه قرارگاه 
مدیریت بیماری کرونا در شهرستان کرج که یکشنبه-16 
آذرماه در محل فرمانداری برگزار شد، ضمن قدردانی از 
تلاش های شبانه روزی مسئولان عضو قرارگاه شهرستانی 
در اجرای مصوبات ستاد ملی و استانی مدیریت بیماری 
کرونا گفت: محدودیت های تردد کماکان به قوت خود پا 
برجاست هر چند با تلاش دو هفته ای، پنج شهر استان 
البرز به نارنجی تبدیل شد اما این پایان راه نیست و باید تا 
رسیدن به شرایط زرد و سفید به طور مستمر اطلاع رسانی و 
تنویر افکارعمومی به منظور همکاری مردم و قطع زنجیره 
بیماری کووید۱۹ صورت گیرد. وی افزود: براساس دستور 
العمل همچنان ممنوعیت ورود خودروهای شخصی با 
پلاک غیربومی به شهرهای نارنجی استمرار دارد و در انتهای 
حوزه استحفاظی میدان امیرکبیر ایستگاه های مربوطه با 
حضور نیروهای پلیس و راهور اجرای این طرح در دستور 
کار قرار دارد. قاسم پور با تاکید بر ضرورت کنترل تردد 
خودروها در مبادی ورودی مرکز استان گفت: ممنوعیت 

تردد پلاک های بومی به شهرهای قرمز و نارنجی استمرار 
دارد و قوانین توسط پلیس راهور اجرایی می شود. فرمانده 
قرارگاه مدیریت بیماری کرونا در کرج همچنین منع تردد 
شبانه از ساعت ۲۱ تا ۴ بامداد را نیز از جمله طرح هایی 
برشمرد که  در شهرهای قرمز و نارنجی اجرای آن استمرار 
دارد. قاسم پور در محور دیگری از سخنان خود با اشاره به 
همکاری بی نظیر اصناف کرج در اجرای طرح محدودیت 
فعالیت مشاغل غیرضروری نیز بیان کرد: اصناف کرج از 
ابتدای سال تا به اکنون از تمامی طرح های ستاد ملی 
و استانی برغم شرایط سخت اقتصادی تبعیت کرده اند 
که در اولین فرصت بنحوی از این همکاری قدردانی و 
تشکر خواهد شد. وی در رابطه با فعالیت مشاغل نیز 
گفت: محدودیت گروه دو از روزشنبه برداشته شده است و 
اجازه فعالیت دارند و به موازات آن بازرسان صمت، اصناف 
و فرمانداری کرج در میدان کار حضور خواهند داشت و 
اجرای دستور العمل های ضدکرونایی را در دو گروه اول و 
دوم  پایش می کنند. معاون استاندار گفت: در ادارات نیز 
شیوه نامه های بهداشتی به نحو مطلوبی اجرایی می شود 
و در حوزه بانک ها و پیشخوان های دولت نیز پیشنهادات 
طرح شده در دستور کار اجرا قرار خواهد گرفت. وی ادامه 

در  کارکنان  تا ۵۰درصدی  یک سوم  حضور  کاهش  داد:  
ادارات نیز باتوجه به شرایط نارنجی از جمله مصوباتی است 
که  اجرایی شده است. قاسم پور گفت: خبرهای خوبی نیز 
برای تولید واکسن به گوش می رسد و امید می رود تا بهار 
سال آینده  در کشور عزیزمان واکسیناسیون فراگیر صورت 
گیرد. وی طرح محله محور را نیز از جمله طرح هایی 
برشمرد که در حوزه پیشگیری گام برداشته است. قاسم 
پورگفت: اجرای این طرح بدین منظور است که بیماران 
شناسایی شوند، حمایت شوند و از منزل خارج نشود. 
قاسم پور اجرای طرح حاج قاسم سلیمانی را در شهرها 
ضروری برشمرد و افزود:  اجرای این طرح با قوت و قدرت 
باید استمرار پیدا کند تا حجم مراجعات به مراکز درمانی 
کاهش پیدا کند. وی افزود: به قید فوریت اجرای کامل 
این طرح در تمامی محله های کرج برنامه ریزی و اجرایی 
خواهد شد. وی در پایان از همکاری مردم، اصناف و کسبه 
شهرستان کرج، اصحاب رسانه، بسیج، سپاه پاسداران، 
سازمان صمت، پلیس راهور، نیروی انتظامی، همکاران 
فرمانداری کرج، دانشگاه علوم پزشکی، هلال احمر و همه 
دستگاه های مسئول که در میدان کار مبارزه با بیماری 

کرونا حضور دارند قدردانی نمود.

»فرماندار کرج«:

نتایج اجرای طرح مدیریت هوشمند محدودیت ها امیدبخش بوده است 

سخنگوی ستاد مقابله با کرونا استان البرز با تأکید بر پرهیز 
مردم از دورهمی ها اعلام کرد: طبق بررسی ها، بیشترین 
راه انتقال ویروس کرونا و ابتلای افراد به بیماری کووید۱۹ 

از طریق دورهمی های فامیلی و دوستانه است.
علیرضا سلیمانی گفت: بررسی های آماری در کشور و 
البرز نشان می دهد که ۵۱درصد مبتلایان به کووید۱۹ 
از طریق دورهمی های خانوادگی، فامیلی و دوستانه 
به این بیماری مبتلا شده اند. وی با اشاره به کاهش 
دما و بسته شدن در و پنجره ها در منازل و مکان های 
مختلف بیان کرد: در این وضعیت امکان چرخش و 
انتقال ویروسکرونا بیشتر خواهد بود و باید از دورهمی ها 
و حضور در مکان های پر ازدحام یا فروشگاه های شلوغ 
خودداری کرد. سخنگوی ستاد مقابله با کرونا البرز افزود: 

باید  فراوان  مشتری  دارای  مغازه های  و  فروشگاه ها 
صف های خرید با رعایت فاصله اجتماعی بیرون از این 
مکان ها برای مشتریان تشکیل دهند زیرا در مکان بسته 
ویروس کرونا به سرعت قابل انتقال است. سلیمانی با 
بیان اینکه تعداد بارزسی های روزانه در اصناف استان 
البرز بیشتر از گذشته شده است، گفت: تیم های نظارتی 
بهداشتی دستگاه های اجرایی استان روزانه بین ۳۰هزار 
تا ۳۵هزار مورد بازدید از واحدهای مختلف صنفی دارند. 
افزود: هر چند  البرز  با کرونا  سخنگوی ستاد مقابله 
نظارت ها بیشتر شده اما انتظار می رود مردم نیز تخلفات 
توسط  بهداشتی  پروتکل های  رعایت  عدم  زمینه  در 
اصناف را از طریق سامانه های ۱۲۴ و ۱۹۰ گزارش کنند. 
وی راه اندازی سامانه هوشمند نظارت های بهداشتی 

در کشور و استان البرز را ضروری دانست و اظهارکرد: 
ایجاد این سامانه به اعمال نظارت های دقیق و کاهش 
تخلفات کمک می  کند. سخنگوی ستاد مقابله با کرونا 
استان البرز در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به 
اینکه طی چند روز اخیر میزان ابتلا و مرگ و میرهای 
کرونایی در استان کاهش یافته، گفت: با بازگشایی 
بخشی از مشاغل و ادارات دغدغه افزایش شمار ابتلا به 
کووید۱۹ وجود دارد. وی افزود: استان البرز در وضعیت 
نارنجی کرونا قرار دارد و در این وضعیت ادارات ضروری 
با ۷۰درصد نیروی انسانی و دستگاه های غیر ضروری با 

۵۰درصد و کمتر کارکنان فعالیت دارند.
استان البرز با حدود سه میلیون نفر جمعیت دارای 

حدود ۱۲۰هزار واحد صنفی است.

»سخنگوی ستاد مقابله با کرونا البرز« مطرح کرد: 

بیشترین انتقال کرونا از طریق دورهمی ها 
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شهری

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

مصرف انرژی در ایران؛ بیشتر از چین!
معاون محیط زیست انسانی سازمان حفاظت محیط 
از  ما  کشور  در  انرژی  مصرف  شدت  گفت:  زیست 
کشورهایی مانند چین هم بیشتر است با بهینه سازی 
مصرف و تصحیح الگوی مصرف انرژی می توان از آن 

جلوگیری کرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، مسعود تجریشی در آیین 
افتتاح مجازی رویداد »کلیماتون« ۲۰۲۰، گفت: بخش 
قابل توجهی از گازهای گلخانه ای توسط شهرها تولید 
می شود در نتیجه مدیریت شهری، خود باید راهکار 
در  و  جهانی  ادبیات  در  دهه  دو  از  بیش  دهد.  ارائه 
مجامع بین المللی به موضوع تغییر اقلیم اشاره شده 
است ولی اکنون می بینیم که مردم آن را در زندگی 
روزمره به خوبی حس می کنند. حدود ۶ سال پیش یک 
نظرخواهی در این خصوص در جوامع صورت گرفت که 
نشان داد بیش از اروپایی ها، ایرانی ها متوجه رخداد 

تغییر اقلیم شده اند.
تجریشی گفت: در مقیاس جهانی حتی اگر به میزان 
۱ درجه هم افزایش دما اتفاق بیافتد، با بحران های 
جدی روبرو خواهیم شد. عمده مطالعات پیش بینی 
صورت گرفته در ایران نشان می دهد که در آینده نزدیک 
حدود ۲ درجه سانتی گراد افزایش دما خواهیم داشت. 
در رابطه با بارندگی ها، یک سری مدل ها روند افزایش، 
بعضی دیگر روند کاهشی و برخی از مدل ها عدم تغییر 
در کل کشور را نشان می دهند ولی آن چیزی که در اکثر 
مطالعات مشترک است این است که میزان بارش حتی 
اگر تغییری نداشته باشد در زمان، نحوه و شدت رخداد 
آنها تفاوت چشمگیری نسبت به گذشته وجود خواهد 
داشت. انتشار گازهای گلخانه ای، عدم توجه به آمایش 
از جمله مشکلاتی  اشتباه  بارگذاری های  و  سرزمین 
هستند که باعث افزایش شدت اثرات ناشی از تغییر 

اقلیم را افزایش داده است.
معاون محیط زیست انسانی سازمان حفاظت محیط 
زیست در رابطه با افزایش مصرف آب در پی افزایش 
دما، گفت: هم اکنون در تمام دنیا، سقف برداشت از 
آب های زیرزمینی حدود ۴۵ درصد است. ولی در ایران 
متاسفانه در برخی مناطق مانند خراسان اکثر منابع آب 
تجدیدپذیر در حال مصرف است و در ارومیه حدود ۷۵ 
درصد از منابع آب تجدیدپذیر مصرف شده است. یعنی 

در کشور به طور میانگین سالانه ۱۰۰ درصد از آب های 
تجدیدپذیر مصرف می شود، بنابراین منابع آبی دیگر 

جزو منابع تجدیدپذیر به حساب نمی آید.
نیز  انرژی  مصرف  درخصوص  اینکه  بر  تاکید  با  او 
وضعیت مطلوبی نداریم، ادامه داد: شدت مصرف انرژی 
در کشور ما از کشورهایی مانند چین هم بیشتر است با 
بهینه سازی مصرف و تصحیح الگوی مصرف انرژی می 
توان از روند گرم تر شدن، از بین رفتن تالاب ها و ایجاد 
گرد و غبار و همچنین تولید گاز دی اکسید کربن در اثر 

مصرف بیش از اندازه انرژی جلوگیری نمود.
تجریشی با بیان اینکه بعضی از شهرها علاوه بر کمیت 
با مشکل کیفیت منابع آبی نیز مواجه هستند که هم 
منجر به افزایش هزینه ها می شود و هم سلامت مردم 
را به خطر می اندازد، گفت: حدود ۵۰۰۰ مگاوات برق 
مصرفی در تهران کم داریم در نتیجه مجبور هستیم 
آب را از فواصل دورتر مانند کرج، لار، طالقان و ماهور 
بیاوریم که این امر ناپایداری و از بین رفتن سرزمین 

را بدنبال دارد.
او در پایان با اشاره به اینکه اخیراً طرحی برای کل کشور 
ارائه شده که در آن شهرها براساس آسیب پذیری رتبه 
بندی می شوند و براساس تجربیات جهانی راهکارها در 
کنار هم قرار می گیرند، گفت: باید با بهره گیری از دانش 
و ایده های نوین و با در نظرگرفتن یک الگوی مصرف 
مناسب و ارائه راهبردهای افزایش تاب آوری شهرها به 
شهرداری ها، از آسیب پذیری شهرها در مقابله با حوادث 
به ویژه تغییر اقلیم بکاهیم تا ان شاالله شاهد بهبود 

کیفیت محیط زیست شهرها باشیم.

گزارش

»رحیم خستو«:

شورای نگهبان جلوی مصوبه مالیات ارزش افزوده 
مجلس را بگیرد

سخنگوی شورای اسلامی شهر کرج گفت: انتظار می رود برای 
پاسداشت قانون اساسی که شورای های اسلامی را  مهمترین 
رکن تصمیم گیری در حوزه جغرافیایی و کاری خود می داند، 

امیدواریم شورای نگهبان جلوی این مصوبه را بگیرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، رحیم خستو عصر یکشنبه در پایان 
دویست و بیست و ششمین نشست اعضای شورای اسلامی 
شهر کرج به خبرنگاران اظهار داشت: طبق مصوبه روز نهم 
آذرماه جاری مجلس شورای اسلامی ، عوارض دریافتی شهرها 
در اختیار وزارت کشور قرار می گیرد که این امر نافی شرح 

وظایف شوراها در بندهای ۱۰۰ تا ۱۰۶ قانون اساسی است. 
رئیس کمیسیون هنر و ارتباطات شورای اسلامی شهر کرج 
با اشاره به مصوبه اخیر مجلس شورای اسلامی درخصوص 
سپردن اختیارات عوارض شهرها به وزارت کشور، تصریح کرد: 
انتظار می رود شرح وظایف و اختیارات شوراهای اسلامی 

شهر و روستا محترم شمرده شود.
عضو شورای اسلامی شهر کرج افزود : دولت  با دلایل خاص 
و بنا به شرایط کنونی کشور لایحه این مصوبه را به مجلس 
فرستاد و در قوه به تصویب رسید که امیدواریم شورای نگهبان 

با این مصوبه مخالفت کند.
خستو با بیان اینکه شورای شهر کرج به عنوان پارلمان محلی  
یک کلانشهر در کنار سایر کلانشهر ها وشهرهای بزرگ نسبت 

به چنین مصوبه ای اعتراض دارد، بیان کرد: اعضای شورای 
اسلامی شهر کرج خواستار این هستند تا مکاتبات ضروری با 

نهادهای ذیصلاح انجام دهند.
سخنگوی شورای اسلامی شهر کرج تاکید کرد: یادآور شد: از 
منظر توسعه هر شهر براساس ویژگی های اقلیمی ، جمعیتی 
و اقتصادی خود وضع عوارض می کند و امیدواریم شوراهای 
اسلامی به عنوان دستاور قانون اساسی  مورد توجه قرار گیرند.
وی خاطرنشان کرد: طبق بندها و اصول ۱۰۰ تا ۱۰۶ قانون 
نهاد  اساسی  شوراهای اسلامی شهر و روستا  مهم ترین 
تصمیم گیری محلی بوده و این مقوله نیازمند نگاه خاص 

است.
 خستو تاکید کرد: با سلب این اختیار شوراها، این نهادهای 
اجتماعی به خوبی نمی توانند در حوزه سیاستگذاری  برای 

بهبود وضعیت شهری ایفای نقش کنند.
سخنگوی شورای اسلامی شهر کرج به مصوبات امروز این 
شورا اشاره کرد و گفت : مقرر شد با همکاری سپاه البرز اقدام 
لازم برای بازگشایی راستگرد ترافیکی در میدان سپاه طی ۲ 

ماه آینده انجام شود.
وی گفت: همچنین شورای شهر کرج ، اعتباری برای برگزاری 
انتخابات پیش رو که لایحه آن از سوی فرمانداری کرج ارسال 

شده بود را تصویب کرد.

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »یادگار فتاحی«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

دیالوگ

خاطرات خوب مردم منطقه 8 با شاهین و دیهیم؛

امیر آبادی: کرونا هم مانع ورزش شهروندی نیست  

وجود باشگاه ریشه دار شاهین و همچنین دیهیم در منطقه 8 
تهران با جمعیتی به اندازه دو سه استان از اقوام مختلف باعث 
شده تا این منطقه مرکز بروز استعدادهای فراوانی در اغلب 

رشته ها به خصوص فوتبال و کشتی باشد.
آبادی معاون اجتماعی و فرهنگی شهرداری  امیر  مهندس 
منطقه 8 در خصوص فعالیت های ورزشی یا ورزش همگانی 
و شهروندی  برای عامه مردم به خبرنگار ما می گوید: خب ؛ 
همانطور که شما گفتید وجود دو باشگاه نوستالژیک در منطقه 
8 که هردو برای مردم ما یاد آور خاطرات شیرین فراوانی است 
باعث افتخار است و خودبه خود مردم از طریق وجود بزرگان 
فوتبال در باشگاه دیهیم یا همان استقلال و باشگاه شاهین به 
سمت ورزش سوق پیدا کنند و ما با هردو باشگاه تعامل خوب 

و سازنده ای داریم.
اتفاقا با زنده یاد دکتر جعفرآقا کاشانی هم به خوبی ارتباطی 
بسیار مفید داشتیم و در چارچوب ورزش شهروندی تلاش می 
کنیم از همه ظرفیت های انسانی و زیرساخت ها به خوبی بهره 

گیری کنیم.
امیرآبادی اضافه کرد: سال گذشته اولین دوره المپیاد ورزشی 
را برگزار کردیم که در تهران به عنوان  جانبازان و معلولین 
یک اقدام بزرگ و الگوی مثبت مطرح شد و اگر کرونا نبود 
امسال هم برگزار می کردیم اما در آینده انشالله که این اپیدمی 

فروکش کند المپیاد را تکرار خواهیم کرد.
معاون فرهنگی و اجتماعی منطقه 8 تهران افزود: کرونا بر همه 
ابعاد زندگی ما تاثیر گذاشته و حرکت کارها و ورزش و تندرستی 
را کند کرده است اما ورزش شهروندی و تندرستی تک تک مردم 
منطقه برایمان اهمیت دارد و با رعایت پروتکل ها؛ مردم و 

شهروندان در ساعات خلوت در بوستان ها به ورزش سلامت 
محور می پردازند. تمام سعی و تلاش ما هم ایجاد بسترهای 
لازم برای ایجاد شور و نشاط در جامعه است و از طریق مربیان 

در بوستان ها ورزش شهروندی را توسعه می دهیم.
وی به تجهیز پارک ها و بوستان های منطقه به وسایل ورزشی و 
بدنسازی اشاره کرد و گفت: حقیقتا امکاناتی که در حال حضار 
در بوستان های منطقه 8 برای شهروندان نصب شده به گونه ای 
است که هم ورزشکاران حرفه ای می توانند استفاده کنند هم 
عامه مردم برای تندرستی خود ورزش کنند اما مردم خوبمان 
در نگهداری این وسایل دقت کنند چون از آن خود مردم است.

امیرآبادی به مباحث کرونا و مشاغل خرد خانگی هم اشاره کرد 
و افزود: بسیاری از خانواده ها در منزل با خیاطی امورات خود 
را می گذرانند که شروع و گسترش ویروس کرونا باعث کسادی 
کار آن ها شد و به اقتصاد خانواده ها خیلی فشار می آمد. 
ما با شناسایی این خانواده ها و با یک آموزش کلی از آن ها 
خواستیم که ماسک و دستکش نخی بسازند و بازار فروشش 
را هم خودمان تهیه و تامین کردیم  هر چند خیلی از ناحیه 
تولیدی ها و برخی دلالان مقاومت شد ولی ما سفت و سخت 
ایستادیم و  الان بسیاری از این خانواده ها خودشان مستقل 
شده و بازار عرضه محصولات را نیز پیدا کرده اند. در حقیقت 
بحرانی که با شروع کرونا و خوابیدن کسب و کار می توانست 
ضربه های اجتماعی و اقتصادی فراوانی به برخی خانواده ها 
بزند و آسیب های آن به همه جامعه بر می گشت با تدبیر 
درست تبدیل به فرصت شد و نشان داد اگر دلسوزی باشد 
می توان بر خیلی از مشکلات غلبه کرد بدون اینکه هزینه ای 

برای نهادها و سازمان ها داشته باشد.

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار

شهری

دولت

بخش  ویژگی های  به  اشاره  با  بودجه ۱۴۰۰  سخنگوی 
درصدی   ۱۳۸ رشد  از  آینده،  سال  بودجه  در  سلامت 
اعتبارات وزارت بهداشت و پیش بینی یک هزار میلیارد 

تومان اعتبار برای خرید واکسن کرونا خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، »مژگان خانلو« 
روز گذشته درباره ویژگی های بخش سلامت در لایحه 
بودجه سال آینده اظهار داشت: هدف اصلی نظام سلامت، 
تأمین، حفظ و ارتقای سلامت، ایجاد هماهنگی برای 
تأمین مالی ارائه خدمات و سرمایه گذاری در تولید منابع 

انسانی، فیزیکی، تجهیزات و دارو است.
سخنگوی بودجه ۱۴۰۰ افزود: ایجاد این هماهنگی مستلزم 
وجود ساختاری منسجم، پویا، ارتباط گرا و مؤثر است 
که بتواند بر هر چهار نقش تسلط داشته و با تغییرات 
محیطی سازگار باشد. این نقش بر عهده وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی گذاشته شده تا ضمن تأمین 

سلامت برای جمعیت کشور، پاسخگوی آن ها باشد.
وی با بیان اینکه وزارت بهداشت به نمایندگی از دولت، 
مسئولیت سلامت را بر عهده دارد و تأمین منابع مالی و 
اعتبارات موردنیاز جهت تحقق اهداف موردنظر به خصوص 
از اهمیت مضاعفی در  در دوران شیوع ویروس کرونا 
لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ کل کشور برخوردار است، افزود: 
افزایش های  برای جبران خدمات کادر درمان و اعمال 
قانونی حقوق و مزایا، اعتبارات موردنیاز برای تولید یا 
واردات واکسن کرونا و تجهیز مراکز درمانی و افزایش 
تعداد تخت های بیمارستانی، اعتبارات و تمهیداتی در 

بودجه سال آینده پیش بینی شده است.

یک هزار میلیارد تومان برای خرید 
واکسن کرونا اختصاص یافت
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فرهنگی

شتی درمانی البرز دانشگاه علوم پزشكی و خدمات بهدا
مرکزپزشكی، آموزشی ودرمانی شهید رجایی

 

بشنویم | ببینیم | بخوانیم

شگفت انگیز  موسیقی  پروژه  از  اثری   Borders مرزها  راک  پست  آلبوم 
فلپرتس Felperc است.  این پروژه فردی را آهنگساز توانمند مجارستانی، 
تریبوس ایستوان Tirbus István در سال ۲۰۰۸ آغاز کرد و در این روزها آن را 
بدل به یکی از ممتازترین پروژه های سبک خود کرده است. هنرمندان زیادی 
وجود ندارند که همواره در سطح قابل قبول باشند، اما تریبوس ایستوان 
یک استثنا در این موضوع به حساب می آید.  کمتر آلبومی از این پروژه 
منتشر شده است و علاقه مندان Post-Rock از آن ناراضی بوده اند. پروژه 
Felperc هیچ وقت مخاطبانش را ناامید نکرده و این آلبوم نیز همین اصل 
را ادامه داده است. موسیقی این پروژه یک نفره در طول بیش از یک دهه 
همچنان مخاطبانش را به شگفتی می آورد. او مدت طولانی تقریبا هشت 
ساله ای فعالیت نداشت، اما در سال ۲۰۱۸ با چند تک آهنگ و در ادامه با 
آلبوم پرسش ها Questions بازگشت و بار دیگر با موسیقی خود، شگفتی 
را نیز همراه آورد. بازگشت او پس از چند سال با استفاده بیش از پیش از 
ادوات الکترونیکی موسیقی همراه بوده است. فلپرتس Felperc به معنای 
و  آهنگساز   Istvan Tirbus تریبوس  ایستوان  موسیقی  پروژه  نیم دقیقه 
نوازنده مجارستانی است. این پروژه کار خود را از سال ۲۰۰۸ آغاز کرده است 

و تا به امروز ۹ آلبوم منتشر کرده است.

Borders
::  فلپرتس ::

از زمان معرفی این فیلم کاملا مشخص بود که قرار است یک تیم حرفه ای 
پشت ساخت این فیلم قرار بگیرند و همین اتفاق هم افتاد و حال این فیلم 
یکی از بهترین ساخته های سال ۲۰۱۹ است. »جیمز منگلد« بعد از ساخت فیلم 
»لوگان« که یکی از شاهکارترین آثار چند سال اخیر بود، با یک فیلم کاملا 
متفاوت در کارنامه هنری خود به هالیوود بازگشته است تا یکی از جذاب ترین 
داستان های بایوگرافی ورزشی را کارگردانی کند و باید اعتراف کنیم که این کار 
را به زیبایی هر چه کمال انجام داده است. در این فیلم »کریستین بیل« و »مت 
دیمون« معروف نقش آفرینی کرد ه اند که حتی حضور این دو بازیگر نشان دهنده 
تیم پرقدرت ساخت »فورد در مقابل فراری« است. داستان این فیلم بر اساس 
واقعیت پردازش شده است و به مسابقات ۲۴ساعته رالی در سال ۱۹۶۶ اشاره 
دارد که کرول شلبی )با بازی مت دیمون( ماشین خارق العاده ای را برای شرکت 
فورد طراحی کرده است و کن مایلز )با بازی کریستین بیل(، راننده نترس و ماهر 
قرار است پشت آن بنشیند و در مقابل انزو فراری مسابقه دهد و یک بار برای 
همیشه به امپراطوری که فراری با ماشین های قدرتمند خود ساخته است پایان 
بدهد.  »فورد در مقابل فراری« نه تنها یکی از بهترین فیلم های۲۰۱۹ محسوب 
می شود، بلکه یکی از بهترین فیلم های زندگی نامه ورزشی در کنار فیلم هایی 

همچون Moneyball یا Foxcatcher است.

فورد در مقابل فراری 
::   جیمز منگلد    ::

»اضطراب موقعیت چیست؟ یک نگرانی مهلک که توانایی خراب کردن دوره هایی 
طولانی از زندگی ما را دارد. ترس از خطر شکست در برابر آرمان هایی که جامعه مان 
وضع کرده است و در نتیجه ازدست دادن مقام و منزلت خود. نگرانی از این بابت که 
نکند در حال حاضر بر روی پلهٔ بسیار پایینی از نردبان قرار گرفته ایم یا حتی نزدیک 
است که به پلهٔ پایین تری هم سقوط کنیم.« آلن دوباتن، فیلسوف و نویسنده 
معاصر انگلیسی، در این اثر خود که مورد تحسین بسیاری از صاحب نظران، 
نویسندگان قرار گرفته ، درباره اضطراب موقعیت، علل و راه حل های آن سخن 
گفته است. فقدان عشق، انتظارات ما از زندگی، وابستگی ها و... که می توانند 
از علت های به وجودآوردن اضطراب موقعیت باشند در این اثر بررسی شده اند. 
دوباتن راه حل فرونشاندن اضطراب موقعیت را در چهار بستر فلسفه، هنر، سیاست 
و دین جسته و آنها را در این کتاب تشریح و طبقه بندی کرده است. روزنامه 
»سان فرانسیسکو کرونیکل« درباره این کتاب نوشته است: »کتابی سخاوتمند و 
انسانی که راه حل هایی برای اضطراب موقعیت پیشنهاد می دهد. راه حل هایی که 
انسان را به فکر وامی دارد... پاسخ دوباتن که با نقل قول هایی روشنگر و آثار هنری 
شگفت انگیز محکم شده است، به همان اندازه که متقاعدکننده است، زیرکانه هم 
بیان شده. اکتشافی خواندنی و باارزش در مورد ترس ما از جایگاهمان در جامعه و 

اینکه چگونه می توانیم نگرانی هایمان را کاهش دهیم«.

اضطراب موقعیت- آلن دوباتن
::  ترجمه: سیدحسن رضوی ::

کتابفیلم موسیقی

فیلمکوتاه »صبر کن تا نوبتت بشه« موفق به کسب »جایزه برنز« 
از جشنواره فیلم های کوتاه ژانر وحشت سیاتل آمریکا شد. 

»صبر کن تا نوبتت بشه« نوشته و کارگردانی سهیل عفیفه است 
و »فاطمه  احمدی« آن را تهیه کرده است. سهیل عفیفه، فاطمه 
احمدی و امیرحسین احمدی نیز در این فیلم کوتاه ترسناک به  

ایفای نقش پرداخته اند.

»سهیل عفیفه« متولد 1366 در استانمازندران، فارغ التحصیل 
است  تربیت مدرس«  »دانشگاه  از  »ادبیات نمایشی«  رشته ی 
که از شانزده سالگی با حضور در کلاس های فیلمنامه نویسی 
زیرنظر »فریدون جیرانی« و »فرهاد توحیدی« به طور جدی و 
دغدغه مند با  شمایل متعددی از جمله ساخت فیلم کوتاه تا 
پژوهش مفصل در باب شناخت ژانر وحشت و تالیف کتاب و... 
تحت رویکرد سینه فیلی، مشغول فعالیت های مستقل سینمایی 
بوده که جملگی در این سال ها، تجربه ای حدودا دو دهه ای 
در این زمینه برای وی به ارمغان آورده است. نکته جالب توجه، 
سبک فیلم سازی »مستقل« و »کم بودجه« سهیل عفیفه است. 
او ضمن نویسندگی و کارگردانی اثر، تدوین و صداگذاری اش را 
هم عهده دار بوده است. به همین جهت، گفت و گویی کوتاهی 
با این فیلم ساز جوان داشته ایم که خواندنش خالی از لطف 

نخواهد بود:
این فیلم ساز جوان در ابتدا ضمن اشاره به بودجه ی »هفده هزار 
تومانی« اثر، در خصوص شکل گیری ایده ی اولیه ی »صبر کن 
تا نوبتت بشه«، گفت: ایده از ناشناخته بودن رسانه آمد. اینکه 
است!  نشده  رسانه ها همچنان حرف جدیدی گفته  ازدیاد  با 
تقریبا همه ی ما اکنون رسانه داریم ولی در حال تکرار حرف های 
رسانه های جریان اصلی هستیم. ما این فیلم را به صورت آنلاین 
فرستادیم و چون این جشنواره، موضوع اش با فیلم مرتبط بود، 

بدان توجه کرد.
 Second Horror Movie Awards عفیفه در خصوص جشنواره
که در سیاتل آمریکا برگزار می شود، توضیح داد: این جشنواره 
که قدمتی قریب یک دهه دارد، به فیلم هایی که در بازه زمانی 
محدود ساخته می شوند و به ژانر وحشت و زیر ژانرهای آن 
توجه نشان می دهد، می پردازد. »صبر کن تا نوبتت بشه« در 
بخشThe Horror Movie Award شرکت داده شد و مشترکا 

موفق به کسب جایزه برنز شد.

پدیدآورنده ی کتاب »آزمون های خودسنجی مبانی نطری سینما« 
با اشاره به سایر فعالیت هایش در زمینه ی مطالعات سینمایی در 
این سال ها، گفت: همواره تصور می کردم که تا به  حدکافی و لازم 
به تئوری سینما واقف نباشم، قدرت مانور در ایده پردازی را ندارم 
و حتما باید به  نظریه های فیلمسازی اشراف داشته باشم. اینگونه 
بود که چندسال، وقت و تمرکزم را تماما به مطالعات سینمایی 
معطوف کردم و نوشته هایم در این بازه ی زمانی را جمع آوری 
کردم که نهایتا همین ها تبدیل به کتابی شد که انتشارات  
هنگام هنر زحمت انتشار آن را کشید. بعدتر، این کتاب به عنوان 

یکی از مراجع کنکور ارشد سینما به بازار راه پیدا کرد.
وی در خصوص ریشه ی علاقه اش به ژانر وحشت، گفت: همواره 
از کودکی، مجذوب فیلم های ترسناک می شدم. آن ها باعث 
می شد من از تاریکی بترسم! بعد از نوجوانی، دوازده سالی را 
مطالعه  از  پس  کردم.  سینمای روشنفکری  تماشای  صرف 
به  مربوط  گذراندن تحصیلات تکمیلی، مضامین  و  مستمر 
» اسطوره« شکل جدی تری برایم گرفت که با مطالعه در این 
زمینه، هم پوشانی مستقیمی میان ژانر وحشت و انواع شمایل 

اساطیر یافتم. 
کارگردان فیلم کوتاه »صبر کن تا نوبتت بشه« با پذیرش این 
مسئله که »ژانر وحشت« در سینمای ایران مهجور مانده، اضافه 
کرد: تصور می کنم سینمای ایران تا به امروز فیلمی در این ژانر 
به  آن ها  و کشاندن  پتانسیل جذب حداکثری مخاطبان  که 
سالن های  سینما را داشته باشد و یا جوایز بین المللی مهمی 
کسب کند و در نتیجه، آغازگر موج جدیدی باشد، وجود نداشته 
است. البته آثار خوب، اما مغفول مانده ای از این ژانر در ایران 
ساخته شده و نمی توان منکر آن شد ولی واقعیت این است 
که این ژانر اصیل، نتوانست موجی راه بیاندازد که فیلم سازان 
موجب  زمان،  مرور  در  تا  باشند  آن  دنباله روی  هم  دیگری 
تقویت و گسترش آن شود. بدین صورت، رئالیزم اجتماعی غایت  

سینمای ایران شد و فیلم سازان هم با ادامه ی آن موج، بدان 
داوم بخشیدند و »وحشت« در ایران مهجور باقی ماند.

منابع  و  این فیلم  به فضای  اشاره  ضمن  ادامه،  در  او 
در  گفت:  آتی اش  فعالیت های  خصوص  در  الگوبرداری اش، 
این کار از ابتدا یک فضای کافکایی را مدنظر داشتم. شخصا 
به قدری عاشق سینما هستم که صرفا یک کارگردان موردعلاقه 
نداشته باشم. طی ساخت این پروژه، فیلم های »کانتو شیندو« 

از ژاپن و همین طور »فریتز لانگ« را چندین بار مرور کردم.
فیلمنامه ای  نگارش  در حال  این روزها هم  ادامه داد:  عفیفه 
در همین ژانر هستم. حتما باید این فیلم را بسازم. آدم هایی 
شبیه  من که از کودکی مسحور جادوی سینما شده اند، به مرور 
راه سینمای قصه گو را پیش می گیرند. ژانر جنایی و وحشت، 
 ایستگاهی است که همچنان ما را به سفرهای جادویی می برد. 
به زودی - احتمالا تا چند هفته ی دیگر -  پشت دوربین خواهم 

رفت!
وی در پایان، با اشاره به  ادامه ی روند پخش    فیلم کوتاه »صبر 
از  فیلم،  این  پخش  برای  توضیح داد:  بشه«،  نوبتت  تا  کن 
دوستان و آشنایان راهنمایی هایی گرفتم و نهایتا به صورت 
شخصی کار را ارسال کردم. البته صحبت هایی مبنی بر پخش 
گسترده ترش شده که در حال رایزنی های اولیه هستیم. از شما 
ممنونم که به این اثر توجه نشان دادید. عمیقا خوش حالم که 
علاوه بر پرداختن به سینمای جریان اصلی و گیشه ای، مسئولانه 

سایر آثار را هم زیرنظر دارید. از هم صحبتی با شما لذت بردم.

دیالوگ

»سهیل عفیفه« پس از دریافت »جایزه برنز« از »Second Horror Movie Awards« مطرح کرد:

»جنایی« و »وحشت«؛ ایستگاهی برای سفرهای جادویی!

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »پیام صابری« - بازیگر، 

کارگردان و چهره پرداز فقید سینما و تلویزیون - را گرامی می دارد

ایمان عظیمی

 نویسنده و منتقد

 پوستر فیلم کوتاه 
»صبر کن تا نوبتت بشه«
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»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »حیدر شونجانی«
 - اسطوره شنا و واترپلو - را گرامی می دارد

ورزشی

مجمع فدراسیون فوتبال کودتای مخملی لازم ندارد؛

»نبی« شایسته ترین گزینه برای 
ریاست  فوتبال!

انتخابات فدراسیون فوتبال در 
بنابردلایلی  سال گذشته كه 
واضح و آشكار و البته قابل 
پیش بینی به تعویق افتاد! 
موجب شد تا دكتر قریب به 
برای  را  خود  تمایل  درستی 
حضور در عرصه رقابت های 
انتخاباتی از دست بدهد. اما 

مهدی محمدنبی، اراده جدی در این زمینه دارد.
او كه قریب چهار دهه در اركان مختلف مدیریتی در فوتبال 
حضور فعال دارد، از گزینه های شایسته در عرصه رقابت ها 
به شمار می آید كه با ده ها دلیل علمی می توان او را در 
شرایط كنونی و به نسبت سایر افرادی كه نام آن ها بر سر 
زبان هاست، او را شایسته ترین و مناسب فرد برای ریاست 

فدراسیون قلمداد نمود.
نبی فارغ از رفیق بازی )البته با دسته بندی در رفقا مثل 
سرپرستی سبزی فروش در تیم ملی پایه و یا به خدمت 
گیری بازنده ها به عنوان مدیرفنی و سرمربی در همین رده ها( 
ید طولایی دارد و این موضوع از منظر كوچینگ در مسئولیت 
و نظام پاسخگویی معنادار می باشد، لاكن با شناخت عمیقی 
كه او از ساختار، سازمان و صد البته فرآیندهای بخشی و 
غیربخشی از فوتبال كشور، قاره كهن و فیفا دارد! بی تردید 
ریاست  برای  خیرالمجودین،  بین  از  گزینه  ترین  مناسب 

فدراسیون فوتبال به شمار می آید.
درباره مهدی محمدنبی همین قدر بدانیم كه او با چهره 
اصولگرایی و با حضورش در یك سال گذشته در ساختمان 
سئول آرامش خاصی بر فوتبال كشور حاكم كرده كافی است 

كه این نشان از اقتدار و توانایی مدیریتی وی دارد.
هرچند نبی اقدامات موثرتر دیگری نظیر تدوین اساسنامه و 
تصویب آن انجام داد كه هیچگاه از یاد نخواهد رفت. اما نباید 
فراموش كنیم او در شرایطی به ساختمان سئول پاگذاشت كه 
فوتبال ما فاقد رئیس بود و متاثر از ماجرای ویلموتس و... 

هجمه زیادی روی فدراسیونِ بی صاحب بود.
مهدی محمدنبی به عنوان یك مدیرفِوتبالیِ كاربلد كه بیشتر از 
آنكه در ویترین و در فضای رسانه ای و جلوی دوربین و تیتر 
باشد، اهل كار است و از جنس عملگرا كه دلسوزانه و علاقمند 

مدیریت می كند.
بی شك اگر در نظام انتخاباتی فوتبال و در فضای حاكم بر 
مجمع فدراسیون فوتبال رویكرد شایسته خواهی و شایسته 
گزینی برای انتخاب مدیر اصلح حاكم باشد و اگر فشارهای 
)!( فضای  البته مرسوم  و  سیاسی و مولفه های جناحی 
انتخاباتیِ مجمع فدراسیون را تحت تاثیر قرار ندهد )كه امری 
محال است( و اگر حاكمیت و مجلس و دولت صادقانه به 
دنبال فوتبالی سالم و پایدار باشند مشخصا باید از ملتهب 
نمودن فضای انتخاباتی پرهیز نمایند تا فوتبال مدیر خود را از 

درون خودش و فراجناحی انتخاب كند.
قصد ورود به مباحث و مفاهیم انتخابات و البته انتخابات 
آزاد و تعاریف دموكراسی ندارم اما می گویم اعضای مجمع 
فدراسیون فوتبال كه صاحب رای هستند برای یكبار هم شده 
)!( با الهام از تجارب گذشته كه با انتخاب امثال كفاشیان و 
تاج كه فوتبال ما به بیراه رفت، حداقل این بار با چشمانی باز و 
عاقلانه و دلسوزانه و با عینك شایسته مداری به انتخاب اصلح 

مبادرت نمایند. دوره یارگیری و امتیازخواهی سر آمده است!

قلندر

چو با مرگ پایان پذیرد حیات. من این راه را رفته انگاشتم. 
چوچشم تمنا غنودن نداشت، به ناچار با خاکش انباشتم.

استاد محمدجواد تقی پور داور بین المللی فوتبال و خادم 
الرضا علیه السلام پس از سال ها مبارزه با بیماری سرطان 
عصر روز یکشنبه )۱۶ آذر ماه( دار فانی را وداع گفت و به 

دیار باقی شتافت.
محمد جواد نقی پور متولد سال ۱۳۴۲ مشهد مقدس 
کارشناس تربیت بدنی و دبیر ورزش مدارس مشهد، از 
سال ۱۳۶۴ داوری فوتبال را آغاز کرد و بیش از ۱۰ سال 

کمک داور بین المللی فوتبال بود .
مرحوم تقی پور از سال ۱۹۹۹ تا اواخر سال ۲۰۰۸ میلادی 
به عنوان کمک داور بود اما در سال ۱۳۷۱ اولین داوری 
را با قضاوت بازی تیم های استقلال تهران و راه آهن 
شاهرود در چارچوب رقابت های جام حذفی آغاز کرد و 
در مسابقات جام آزادگان و ۹ دوره رقابت های لیگ برتر 

کشور حضور چشمگیری داشت.
زنده یاد محمدجواد تقی پور در دو مسابقه اخیر رفت و 
برگشت استقلال و پرسپولیس تهران به عنوان کمک داور 

اول قضاوت بی نقصی داشت.
مرحوم تقی پور در مسابقات برون مرزی )لیگ قهرمانان 
آسیا( بازی های مرحله مقدماتی المپیک و بازی های 
مقدماتی جام جهانی ۲۰۰۶ نیز حضور چشمگیری داشته 

است.
های  تیم  دیدار  از  قبل   ۱۳۸۶ سال  اردیبهشت   ۲۶ در 
پرسپولیس تهران  و سپاهان اصفهان از هفته آخر نهمین 
لیگ برتر، از سوی جامعه ورزش، باشگاه فرهنگی ورزشی 

سپاهان و هیات فوتبال استان اصفهان با حلقه گل و 
هدایایی از خدمات ارزشمند مرحوم تقی پور تجلیل شد و 

او از دنیای داوری خداحافظی کرد.
زنده یاد محمد جواد تقی پور مدتی نیز به عنوان ناظر 
مسابقات و مدرس فدراسیون فوتبال ایران منشاء خدمات 
بسیار ارزشمندی بود و سرانجام در سن ۶۰ سالگی بر 
اثر بیماری ناعلاج سرطان چهره در نقاب خاک کشید. 

روحش شاد و یادش گرامی باد...

جانگداز

داور بین المللی فوتبال آسمانی شد!

بهرام اقوان - نویسنده
فیزولوژی ورزش، مطالعه آموزش تاثیرات بلند مدت 
فوری و مشارکت ورزش بر روی سیستم متعلق به جسم 

انسان می باشد.

تغذیه و اساس عملکرد انسان در ورزش
تغذیه مناسب، پایه و اساس عملکرد جسمانی را تشکیل 
می دهد زیرا علاوه بر فراهم کردن سوخت برای اعمال 
زیستی، مواد شیمیایی مورد نیاز برای استخراج و استفاده 
از انرژی بالقوه موجود در این سوخت را نیز مهیا می 
کند. غذا همچنین تامین کننده عناصر ضروری برای 
تشکیل بافت جدید و ترمیم یاخته های موجود است. 
شاید بعضی چنین پندارند که چون تغذیه مناسب برای 
تمرین های ورزشی را می توان به آسانی از طریق رعایت 
مطالعه  در  آورد  به دست  متعادل  کاملا  غذایی  رژیم 
عملکردهای ورزشی تغذیه مناسب چندان اهمیتی ندارد. 
با این حال، این موضوع مورد تاکید است که وقتی 
مطالعه تمرین های ورزشی از بعد ظرفیت های انرژی 
مورد توجه قرار می گیرد، باید از منابع انرژی غذایی و 
نقش مواد غذایی در مراحل آزادسازی انرژی آگاه بود. با 
این دیدگاه برای علاقمندان به ورزش این امکان وجود 
دارد که اهمیت تغذیه مناسب را درک نمایند و اعتبار 
ادعاهای مربوط به مکمل های غذایی و اصطلاحات 
تغذیه ای ویژه برای کمک به عملکردهای جسمانی را به 
شکل نقادانه ای ارزیابی کنند. چون مواد غذایی مختلف 
عامل ایجاد انرژی تنظیم مراحل فیزیولوژیک مربوط به 

تمرین های ورزشی هستند بنابراین می توان اصطلاحات 
رژیم غذایی را با بهبود عملکرد ورزشی مرتبط دانست. 
اغلب افراد وقت و انرژی چشمگیری را صرف دستیابی به 
عملکرد ورزشی بهینه می کنند و تنها به دلیل پیروی از 
یک برنامه تغذیه ای ناکافی، مغایر و گاه مضر با شکست 
رو به رو می شوند. سرانجام اینکه اکنون مشخص شده 
است که روش های گوناگون تغذیه صحیح می تواند با 
امراض مختلف مقابله کند و تمرین های ورزشی منظم 

در این امر سهم مهم و مثبتی دارد .
انرژی و فعالیت های جسمانی در ورزش

واکنش های شیمیایی که نیازی به مصرف اکسیژن 
ندارند به سرعت انرژی قابل توجهی برای دوره های کوتاه 
زمان تولید می کنند. این نوع واکنش های بی هوازی 
در  بالا  برای حفظ یک عملکرد معیاری سطح  سریع 
فعالیت های سرعتی و سایر اعمال انفجاری شدید کمال 
اهمیت را دارند. برای مقایسه در فعالیت های هوازی 
طولانی مدت، انرژی از مواد غذایی و از طریق واکنش 
هایی که نیازمند اکسیژن اند گرفته می شود. برای اینکه 
این عمل نتیجه بخش باشد فرآیند شرایط فیزولوژیک 
ایجاب می کند تا از چگونگی تولید انرژی برای حفظ 
فعالیت های ورزشی، منابع این انرژی و انرژی مورد نیاز 

برای فعالیت معین آگاهی داشته باشیم. 
انرژی  اخذ  نحوه  ای  گسترده  طور  به  بخش  این  در 
و  یاخته  به وسیله  در مواد غذایی  شیمیایی موجود 
استفاده از آن برای توان دهی به اعمال زیستی بررسی 
می شود و البته بر اهمیت مواد غذایی و فرآیندهای 
هنگام  به  فیزیولوژیک  اعمال  تداوم  در  انرژی  انتقال 

فعالیت های سبک ، متوسط و شدید تاکید می کند .
رابطه حرکت و ورزش با دستگاه تنفس

ارتباط حرکت با دستگاه تنفس بسیار روشن و آشکار 
است. شما ده پله را تند بالا بروید و یا 100متر تند بدوید. 
ملاحظه می کنید که نفس شما به شمارش می افتد. 
توضیحش ساده است. ماشین های موتوری برای حرکت 

های تند بنزین زیادتری لازم دارند. 
بدن انسان نیز برای حرکت تند احتیاج به نیرو و انرژی 
بیشتری دارد. این انرژی با سوخت و ساز مواد غذایی 
در مقابل اکسیژن یعنی اکسیداسیون به دست می آید. 
زندگی سلول های بدن و فعالیت آن ها به اکسیژن 
بستگی دارد. شما اگر روی پایتان طوری بنشینید که 
روی شریان پا )رگ پا( فشار بیفتد در چند دقیقه پایتان 

کرخت می شود و گز گز می کند. این همان کندی جریان 
خون و کمبود اکسیژن است، همانطور روی شریان های 
نقاط دیگر بدن اگر فشار بیاورید یا مانعی مجرای رگ ها را 
مسدود نماید )مانند آمپولی در شریان قلب( جریان خون 
و اکسیژن قطع و عضو با ورود ناراحتی از کار خواهد 
اکسیژن  کمبود  مقابل  در  بدن  اعضای  تحمل  افتاد. 
متفاوت است. دست و پا و اطراف بدن تا 1-2 ساعت 
به قطع جریان خون تحمل دارند ولی از همه بیشتر مغز 
و قلب به اکسیژن احتیاج دارند. پس از قطع جریان 
اکسیژن )قطع تنفس( مغز در یکی دو دقیقه و قلب نیز 
در 2-3 دقیقه از کار می افتد. خوشبختانه اکسیژن به 
مقدار فراوان و مفت و مجانی در هوای آزاد وجود دارد و 
21% ترکیب هوا اکسیژن است. در سطح دریا غلظت آن 
بیشتر و در ارتفاعات هر چه بالاتر برود مقدار آن کمتر 

می شود.
فشار آتمسفر تا ارتفاع 3000 متر هر 10 متر یک آتمسفر 
کمتر می شود . از 3000 متر به بالا هر 20 متر یک آتمسفر 
کمتر می شود. در هر ارتفاعی نسبت اکسیژن با گازهای 

دیگر ترکیب هوا ثابت و 21% می باشد.
اگر کسی سوار هواپیما و یا هلیکوپتر شود و در ارتفاع 
6000 متر پیاده شود گرفتار مشکلات تنفس و کمبود 
اکسیژن بوده به تنگ نفس، سر گیجه و تهوع و بیحالی 
گرفتار خواهد شد و از 8000 متر به بالا قادر به تنفس و 
زندگی نخواهد شد. ولی با صعود چند مرحله و اقامت 
چند روزه در فواصل ارتفاعات مکانیزم اتوماتیک بدن با 
تحولات و تغییرات هشیارانه و اعجاب انگیز در ترکیبات 
خون کمبود اکسیژن را جبران خواهد کرد. در استراحت 
چند روزه در ارتفاعات با مکانیزم اسرارآمیزی طبیعت 
هشیار بدن به نسبت کم شدن غلظت اکسیژن در هوای 
بلندی ها تعداد گلبول های قرمز )اکسیژن آور( خون را 
بالا می برد تا گلبول های زیاد از غلظت کم هوا اکسیژن 
کافی را فراهم کرده آفتی از کمبود اکسیژن در سلول 
های بدن عارض نشود. این اختلاف در تعداد گلبول های 
قرمز خون به طور طبیعی در خون ساکنین کنار دریا و یا 

ارتفاعات وجود دارد.
ساکنین همسطح دریا در یک میلی متر مکعب خون در 
حدود 4 میلیون گلبول قرمز دارند، در حالی که ساکنین 
فلات های بلند مانند تبت، هیمالیا، جبال آند در آمریکای 
جنوبی در هر میلی متر مکعب خون 6 میلیون گلبول 

قرمز دارند.

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

نقش اساسی علوم ورزش )2(
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»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »حسن رشدیه« ورزشی
- بنیانگذار آموزش نوین در ایران - را گرامی می دارد

رکورددار پرتاب دیسک زنان: ۱۰سال تبعیض دیده ام
و  تبعیض  خودم،  کردن  ثابت  از ۱۰سال  بعد  امیدوارم  گفت:  کاردان  ژاله 

کم لطفی ها از بین برود .فدراسیون جهانی دوومیدانی اوایل ماه دسامبر 
میلادی رنکینگ ورزشکاران این رشته را اعلام کرد که بر اساس آن ژاله 

کاردان- رکورددار پرتاب دیسک زنان ایران در جایگاه ۹۰ قرار گرفت که 
بهترین جایگاه بین زنان ورزشکار ایران بود.

قلی پور با یک سازمان افغانستانی در MMA قرارداد بست
حمیدرضا قلی پور- کاپیتان سابق تیم ملی ووشوی ایران که مدت ها است خودرا 

برای حضور در مسابقات رزمی حرفه ای آماده می کند، سرانجام قرارداد یک 
 MMA افغانستان برای شرکت در مسابقات TGFC ساله ای را با سازمان

امضاءکرد. به این ترتیب یکی از پر افتخارترین ووشوکاران ایران، نخستین 
مبارزه خود در سازمان MMA را ۲۳بهمن امسال برگزارخواهد کرد.

تی شرت مایکل جردن ۳۲۰هزاردلار فروش رفت
پیراهن مایکل جردن که او با این لباس اولین قرارداد خود را با اتحادیه 

ملی بسکتبال )NBA(  و تیم »شیکاگو« در سپتامبر۱۹۸۴ امضاءکرد، 
به قیمت ۳۲۰هزاردلار در ایالات متحده به مزایده گذاشته شد و 

به فروش رفت. سی ان ان گزارش می دهد که این بیشترین مبلغی 
است که تاکنون صرف خرید لباس در حراجی شده است.

انتقاد نایب قهرمان المپیک از اشتباهات داوران کشتی 
سرمربی تیم کشتی دانشگاه آزاد با انتقاد ازوضعیت داوری در لیگ گفت:متأسفانه 

از داوری ضربه خوردیم. وی درباره شکست مجدد تیم دانشگاه آزاد مقابل 
استقلال در جریان دور برگشت لیگ  برتر کشتی آزاد، گفت: پنج نفر از بچه 

را به دلیل شیوع کرونا در اختیار نداشتیم.کشتی گیران جوانی داشتیم 
و باتوجه به بضاعتمان به این نتیجه رسیدیم.

۸ باشگاه والیبال ایران در لیست محرومیت فدراسیون بین المللی
در لیست محرومیت های والیبال جهان، هشت باشگاه ایرانی حضور 

دارند. شهرداری ارومیه به خاطر چهار پرونده، سایپا، شهرداری تبریز 
و شهرداری ساری هر کدام به خاطر 2 پرونده و تعاون گنبد، 

شهرداری اراک، شهرداری ورامین و متین ورامین هر کدام به 
خاطر یک پرونده، از سوی فدراسیون جهانی محروم شده اند.

شکست یاران موسوی مقابل صدرنشین لیگ والیبال ایتالیا
تیم پیاچنزا مقابل صدرنشین سری آ والیبال ایتالیا با نتیجه ای ضعیف 

شکست خورد.  یکشنبه شب در هفته سیزدهم لیگ والیبال ایتالیا، 
تیم پیاچنزا با نتیجه سه بر صفر مقابل میزبان خود پروجیا 

شکست خورد. سه ست این بازی با امتیازات ۲۵ بر ۲۰، ۲۵ بر 
۱۹ و ۲۵ بر ۲۱ به سود پروجیا رقم خورد.

استخرهای آزادی و ۹دی به سکوهای روز دنیا تجهیز شدند
رئیس فدراسیون شنا، شیرجه و واترپلو، تجهیز استخرهای آزادی و بین 

المللی ۹دی به سکوهای روز دنیا و تاچ پد را یادآورشد و گفت: 
دستگاه های تاچ پد مورد تأیید فدراسیون جهانی شنا با همکاری 

این فدراسیون خریداری شد و امیدوارم بتوانیم در ورزش های آبی 
به جایگاه خوبی در سطح آسیا و جهان دست پیدا کنیم.

بانوان ملی پوش کاراته بعد از ۹ماه به اردو می روند
دور جدید تمرینات تیم ملی کاراته بانوان چهارشنبه هفته جاری در محل 

مجموعه ورزشی دانشگاه آزاد آغاز می شود. اعضای تیم ملی کاراته 
بانوان که بعد از شیوع ویروس کرونا و بازگشت تیم ملی از رقابتهای 

سالزبورگ اتریش، تمرینات اردویی نداشتند، از روزچهارشنبه- ۱۹آذرماه 
دور جدید تمرینات خود را آغاز می کنند.

ن بعضی ها داغشو دوست دار

جهان فوتبال 

داور سابق بین المللی ایران درگذشت
محمدجواد تقی پور- داور باسابقه و بین المللی 
ایران پس از مدت ها مبارزه با بیماری سرطان 

در سن ۵۷سالگی دار فانی را وداع گفت.

فغانی: تا زمان تعامل فدراسیون در لیست ایران می مانم
داور برجسته و بین المللی فوتبال ایران با اشاره به 

اینکه برخی رفتارها در خصوص حذف نامش 
از لیست داوران بین المللی ایران شیطنت آمیز 
و از حسادت بود، می گوید: تازمان تعامل 
در  بنده  نام  فوتبال،  فدراسیون  مسئولان 

لیست داوران بین المللی ایران باقی خواهدماند و 
مشکلی در این رابطه وجود ندارد.

مهم آغاز لیگ برتر فوتسال است
سرمربی تیم فوتسال گیتی پسند گفت: حضور 
تماشاگران و برگزاری رفت و برگشت مسابقات 
هیجان و جذابیت فوتسال را بالاتر می برد، اما به 
هر جهت تابع شرایط حاکم برکشور درخصوص 
وضعیت شیوع ویروس کروناهستیم و مهم شروع 

لیگ برتر است که بعد از ماه ها مجوز برگزاری آن صادرشد.

هافبک استقلال نیامده چهارماه محروم شد
بابک مرادی با رأی کمیته تعیین وضیعت فدراسیون 

فوتبال با محرومیت چهارماهه روبرو شد. رأی 
کمیته تعیین وضیعت فدراسیون فوتبال به 
باشگاه استقلال ابلاغ شده است. قرار است 

بابک مرادی نسبت به این رای تجدید نظرخواهی 
کند هر چند بعید است رأی صادرشده تغییری پیدا 

کند.

از  را  باری  تاسف  و صدالبته  اخبار عجیب  روزها،  این 
ایران  فوتبال  به  جادوگری«  و  »رمالی  پدیده  بازگشت 

گوش می رسد.
اولین بار در لیگ بیستم، در دیدار تیم های استقلال 
تهران و فولاد خوزستان در اهواز، در میانه های مسابقه 
و  بلند  وِرد  رسید،  گوش  به  عجیبی  صداهای  که  بود 
شگرفی با محتویات »اجی مجی لا ترجی« در کنار زمین 
استادیوم  در  شرایطی  در  اتفاق  این  شد،  می  خوانده 
شهدای فولاد رخ داد، که صدای آن کاملا برای مخاطبان 

صدا و سیما هم محسوس بود.
در ابتدای امر، از این موضوع را با لبخند و شوخی گذشتند 
پدیده مضحک  بازگشت  کردن  باور  قصد  و کسی هم 
جادوگری در فوتبال را نداشت، اما حالا بعد از گذشت 
کمتر از یک ماه از اتفاق اهواز، اخبار ضد و نقیضی به 
گوش می رسد، که گویا چندین تیم لیگ برتری و لیگ 
یکی با استخدام »جادوگر« و »رمال« برنامه خاصی برای 

این موضوع دارند.
اکنون که شیوع ویروس منحوس کرونا، هواداران را از 
استادیوم ها دور کرده است، مسئولان برگزاری بازی ها، 

باید برنامه ویژه ای هم برای کنار زمین داشته باشند.
شنیده ها حاکی از آن است که قبل از بازی عده ای با 

لباس رسمی باشگاه ها به اطراف زمین و حتی چمن 
مسابقه رفت و آمد می کنند و با رفتارهای عجیب و 

غریبی به دنبال همان اهداف مذکور هستند.
سال های گذشته هم مواردی از این دست را در فوتبال 
ایران به چشم دیدیم، تیم هایی بودند از لیگ برتر و لیگ 
یک خودمان که با استخدام چنین افرادی قصد معجزه 
و نتیجه گیری در مسابقات را داستند که هرکدام از این 

تیم ها به سرنوشت عجیبی دچار شدند .
متاسفانه رابطه ی خرافات و فوتبال نه فقط به کشور 
این رشته  دیروز  و  امروز  نه حرف  و  بازمی گردد  ما 
پرطرفدار است، از جام جهانی ۲۰۰۶ و جادوگر عجیب 
باز شدن پای جادوگران  تا  تیم ملی مکزیک گرفته 
و  ایران  فوتبال  بزرگ  های  تیم  تمرینات  به  داخلی 

دور،  نچندان  در سال های  تیم ملی خودمان  حتی 
ناراحت  و  ترسناک  گرچه  فوتبال  و  جادوگری  قصه 
در  توان  نمی  را  وجودش  و  رواج  اما  است،  کننده 

فوتبال ایران هم انکار کرد.
سالیانی است که با خاک کردن شاخ بز و از این دست 
درون  در  نجسات  ریختن  و  حیوانات  به  مربوط  موارد 
دروازه گرفته تا آوردن طلسم های مختلف به استادیوم 
ها و خواندن ورد های عجیب غریب، گویا قرار نیست این 
موارد تمام شود و فوتبال از خرافات جدا شود، تنها انتظار 
فوتبالی ها هم این است که کمیته اخلاق و انضباطی در 
این مسئله مهم ورود کنند تا بساط این خرافات از فوتبال 
ایران برچیده شود، خرافاتی که گویا آخرین ریسمان عده 

ای از اهالی فوتبال ما شده است.

حرف آخر

پدیده رمالی و جادوگری، بلای جان فوتبال؛

ندای اجی مجی لا ترجی، آخرین ریسمان موفقیت!

محمدرضا ولی زاده

  خبرنگار
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